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SĒDES PROTOKOLS 

Rēzeknē 
 
2023.gada 28.decembrī Nr. 22 
 
Sēde sasaukta plkst. 09:00 
Sēde atklāta plkst. 09:00 
 
Sēdi vada komitejas priekšsēdētājs Staņislavs Šķesters  
 
Sēdi protokolē arhivāre Žanna Savčenko 
 
Sēdē piedalās: 

 komitejas locekļi: Deputāts Jānis Freibergs, Deputāts Vilis Deksnis, Deputāts Felicija 
Leščinska, Deputāts Aija Kiserovska, Deputāts Vasīlijs Arbidāns, Domes priekšsēdētāja 
vietniece Ērika Teirumnieka, 

 deputāti: Deputāts Gunārs Smeilis, Deputāts Guntis Rasims, Deputāts Zigfrīds 
Lukaševičs, Deputāts Guntra Kuzmina-Jukna, Deputāts Guna Zenčenko, Deputāts Aivars 
Buharins, Deputāts Inta Brence. 

 
Nepiedalās: 

- Deputāts Anita Ludborža – pārejoša darbnespēja, 
- Deputāts Jānis Freibergs – pamatdarbā. 

 
Darba kārtībā: 
 

1. Informatīvais ziņojums par Rēzeknes novada dzimtsarakstu nodaļas, atrašanās vieta- 
Kultūras laukums 1A, Viļānos, darbu 2022.-2023. gadā. 

   
1.§ 

Informatīvais ziņojums par Rēzeknes novada dzimtsarakstu nodaļas, atrašanās vieta- 
Kultūras laukums 1A, Viļānos, darbu 2022.-2023. gadā 

Ziņo Marija Deksne: Vēlos informēt par Rēzeknes novada dzimtsarakstu nodaļas, atrašanas 
vieta - Kultūras laukums 1A, Viļānos, darbu 2022.- 2023. gadā.(sniedz 
aktuālo informāciju par nodaļas darbu) 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Varbūt nedaudz komentējiet. Kādi rezultāti tad bija? 

Izsaka viedokli Marija 
Deksne: 

Atsevišķi ir izdalīti dzimšanas, miršanas un laulības faktu reģistrācija 
2022. gadā. Tad kopsummā, gada laikā, Viļānos, tika reģistrēti 33 
dzimšanas fakti, 73 miršanas fakti un noslēgtas 15 laulības. Attiecīgi, ja 



sadalīt dzimšanas un miršanas reģistrētos faktus, mēnesī sanāk apmēram 
- ka tiek izveidoti 9 reģistri. Protams, dzimtsarakstu nodaļa sniedz arī 
citus pakalpojumus. Apkopojot, cik ir izsniegtas atkārtotās apliecības un 
izziņas, kopsummā, gada laikā tas ir 40. Tātad, vidēji mēnesī 3 līdz 4 
izziņas. Tāpat arī veikti labojumi - 13. Ja runāt par arhīva dokumentu 
kārtošanu - Viļānos darbs ar arhīva dokumentiem netiek veikts. Tikai 
vienu reizi gadā veic dokumentu norakstīšanu. 2023. gadā ir sekojoša 
statistika: dzimšanas un miršanas fakti bija 75 kopā, apmēram 6 reģistri 
mēnesī. Noslēgtas laulības - 14, izsniegtas atkārtotas apliecības un 
izziņas - 24. Mēnesī - apmēram 2 izziņas, ja to vērtēt gada kontekstā. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

26.10.2023. bija pieņemts lēmums izslēgt amata likmi. 

Izsaka viedokli Ilona 
Turka: 

Sakarā ar saņemto iesniegumu, protams, radās jautājumi. Šo iesniegumu 
ir parakstījušas vairāk nekā 350 personas, līdz ar to rodas jautājums - vai 
tomēr tas nav kolektīvais iesniegums Pašvaldību likuma izpratnē. No 
01.01.2023. spēkā stājās jaunais Pašvaldību likums. Likuma 56. pantā ir 
noteikts - kas ir kolektīvais iesniegums. Formāli, prasības šīm 
iesniegumam, atbilstoši tam, lai to klasificētu kā kolektīvo iesniegumu - 
nav izpildītas. Iesniegums nesatur Pašvaldību likuma 56. panta trešajā 
daļā norādīto informāciju. Pie tam, ir arī konstatēts, ka ne katra šī 
iesnieguma parakstītāja vārds, uzvārds, personas kods - ir salasāmi 
norādīti. Bet, ņemot vērā, ka šīs šaubas tomēr radās, jo saskaņā ar 
pašvaldību likuma 57. pantu, šādiem kolektīvajiem iesniegumiem ir 
īpaša izskatīšanas kārtība. Ir jāveic visu šo personu, kuras ir 
parakstījušas - ziņu pārbaudi: vai šīs personas ir sasniegušas 16 gadu 
vecumu, vai personas ir deklarētas pašvaldības teritorijā, vai personām 
pieder nekustamais īpašums - lai pārbaudītu šo informāciju jāgriežas 
PMLP. (turpina sniegt informāciju) 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Es saprotu, ka šīs kolektīvais, kā iesnieguma formāts, ir tikko parādījies. 

Izsaka viedokli Ilona 
Turka: 

Jā. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Un, arī sabiedrība, varbūt, nav informēta tik precīzi - kādas nianses būtu 
jāievēro, veidojot šādu kolektīvo iesniegumu. Tas ir jauninājums šādā 
formātā, saskaņā ar jauno Pašvaldību likumu. Ir savākti daudzu 
iedzīvotāju paraksti. Kaut kādai virzībai būtu jābūt šajā jautājumā. 

Izsaka priekšlikumu 
Ērika Teirumnieka: 

Būtībā, varbūt, būtu tāds priekšlikums: pēc 01.01.2024. organizēt 
Viļānos iedzīvotāju sanāksmi un izstāstīt par šo situāciju. Tiešām, arī 
runājot ar iedzīvotājiem, tika secināts, ka viņiem nav izpratnes - kas 
notiek, kāpēc notiek, kas būs un kā būs. Bija salīdzinoši liels 
pārsteigums, ka tik maz darbības tiek veiktas. Priekšlikums būtu tāds: 
organizēt iedzīvotāju sanāksmi sadarbībā ar Viļānu apvienību. 

Izsaka viedokli Ilona 
Turka: 

Vēstule ar papildus informācijas pieprasījumu bija nosūtīta 20.12.2023. 
Pasta adresi noskaidrojām caur PMLP, jo tā nebija norādīta. Ja būtu e - 
pasta adrese norādīta, iespējams informācijas apmaiņa būtu ātrāka. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Juridiski sanāk ka ... 

Izsaka viedokli Ilona 
Turka: 

Visas prasības ir norādītas 57. panta trešajā daļā - kas jānorāda 
kolektīvajā iesniegumā. 

Izsaka viedokli Vilis Kāda ir kolektīvā iesnieguma izskatīšanas procedūra? 



Deksnis: 

Izsaka viedokli Ilona 
Turka: 

Procedūra ir tāda: vispirms ir jāsūta personu datus pārbaudei uz PMLP 
trīs darba dienu laikā. Tad, kad saņemts no PMLP apliecinājums par to, 
ka, tiešām, personas atbilst 56. panta pirmajā daļā norādītajām personām 
- septiņu darba dienu laikā šīs jautājums jāiesniedz izskatīšanai domes 
sēdē. (turpina sniegt informāciju) 

Izsaka viedokli Vasīlijs 
Arbidāns: 

Darbinieks Viļānos sniedz konsultācijas arī telefoniski. Sakarā ar 
iesniegumu - ir nepieciešams pagarināt laiku un sagatavot iesniegumu 
vēlreiz, ievērojot visus noteikumus. 

Izsaka viedokli Ilona 
Turka: 

Vajadzības pārtaisīt iesniegumu nav. Ir pieprasīta papildus informācija, 
ko sagaidām no pirmā parakstītāja, kurš arī apliecinās - tas ir vai nav 
kolektīvais iesniegums. Bez tam, ir jānorāda pilnvarota persona, kurai 
būs tiesības ziņot, piedalīties debatēs utt. No labas pārvaldības principa 
viedokļa - nebūtu pareizi pieprasīt no personām atkārtoti šo iesniegumu 
un parakstus.(turpina sniegt informāciju) 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Kā ar laiku šajā gadījumā? 

Izsaka viedokli Ilona 
Turka: 

Laiks nav noteikts. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Nedēļa, mēnesis? 

Izsaka viedokli Ilona 
Turka: 

Šim termiņam jābūt samērīgam. Protams, papētot citu pašvaldību 
pieredzi, var teikt, ka tādas situācijas, kāda bija līdz šim Rēzeknes 
novadā, ka dzimtsarakstu pakalpojumus sniedz divās vietās - nav nekur. 
Tas bija tikai Rēzeknes novadā. Visās citās Latvijas pašvaldībās, tomēr, 
ir tikai viena dzimtsarakstu nodaļa. Protams, tas ir arī saistīts ar 
finansējumu. Ir jārēķina - cik varētu maksāt šīs viens pakalpojums. 
Pašvaldība ir publiska persona, jāņem vērā Izšķērdēšanas likuma 
prasības - cik dārgs vai nav dārgs sniegtais pakalpojums. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Skaidrs, ka vēl ir iespējamas domstarpības šajā situācijā. Likumu 
pieņemot, nav zināms ka tas funkcionēs. 

Izsaka viedokli Ilona 
Turka: 

Tieši tā. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Jādot laiks, lai sagatavo šo kolektīvo iesniegumu... 

Izsaka viedokli Ilona 
Turka: 

Saņemt papildus informāciju. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Jā. Un tad tālāk var izskatīt šo jautājumu. Tad varēs redzēt, ja tas būs 
kolektīvais iesniegums, tad būs viena izskatīšanas kārtība, ja tas būs 
parastais iesniegums - būs cita kārtība. 

Izsaka viedokli Jānis 
Troška: 

Gribēju piebilst to, ka pieņemšana notiks. Viļānu pilsētas iedzīvotājiem 
būs tāda iespēja. Būs noteikts pieņemšanas laiks. 

Izsaka viedokli Marija 
Deksne: 

Tā varētu būt otrdiena. 

Izsaka viedokli Jānis 
Troška: 

Tas būs precizēts iekšejā normatīvajā aktā. Visa informācija tiks 
publicēta un iedzīvotāji saņems informāciju par to, kad notiks 
pieņemšana. 

Izsaka viedokli Guntis 
Rasims: 

Citās apvienībās arī tāpat būs? 



Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Kā ar citām apvienībām? 

Izsaka viedokli Jānis 
Troška: 

Nav plānots. 

Izsaka viedokli Vasīlijs 
Arbidāns: 

Viļāniem ir pilsētas statuss, pagaidām. 

Izsaka viedokli Felicija 
Leščinska: 

Cik iedzīvotāju Viļānos, un, cik, piemēram, citās apvienībās? 

Izsaka viedokli Guntis 
Rasims: 

Tad proporcionāli. 

Izsaka viedokli Vilis 
Deksnis: 

Maltā ir tikpat daudz iedzīvotāju, aptuveni. Tas, ka Malta neskaitas kā 
pilsēta, tas ir cits jautājums. Bet, iedzīvotāju skaits ir tāds pats. Ko 
nozīme pilsēta? Vai tad, tāpēc ka pilsēta - jābūt atsevišķai pieņemšanas 
vietai? (turpina izteikt viedokli) 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Gaidām informāciju, kas būs sniegta no iedzīvotājiem, tad tālāk 
izskatīsim šo jautājumu. 

 
Informatīvais ziņojums izskatīts. 
 
 
Sēde slēgta plkst. 09:20 
 
Sēdes vadītājs, 
komitejas priekšsēdētājs                                                                               Staņislavs Šķesters 
 
 
 
 
 
Protokoliste                               Žanna Savčenko 
 
 


